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Protokół Nr 1 / 2018 / VIII 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej 

Rady Gminy Tarnowo Podgórne  

odbytego w dniu 4 grudnia 2018 roku 

 

Miejsce posiedzenia: Sala nr 10 Urzędu Gminy Tarnowo Podgórne 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 1600 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Marcin Kobos – przewodniczący Komisji 

Karolina Modzelewska – członek Komisji 

Dorota Barełkowska – członek Komisji 

Damian Skwierzyński – członek Komisji 

Przemysław Szamrej – członek Komisji 

Łukasz Grewling – członek Komisji 

 

Goście:  

Tadeusz Czajka – Wójt Gminy  

Ewa Noszczyńska-Szkurat – I Z-ca Wójta Gminy 

Katarzyna Jackowiak – Skarbnik Gminy  

Monika Rutkowska – Dyrektor Pałacu w Jankowicach 

Bogusława Świerkiel – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Oświaty i Zarzadzania Kadrami   

Szymon Melosik – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

Bernard Broński – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji 

Michał Krzyżaniak – Dyrektor Muzeum w Lusowie  

Zuzanna Szulc – Radna Gminy Tarnowo Podgórne 

Gość – mieszkaniec Tarnowa Podgórnego 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

5. Omówienie projektu budżetu na rok 2019. 

7. Zakończenie obrad. 
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1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzył Marcin Kobos – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Kultury 

Fizycznej, który na wstępie powitał gości i członków Komisji. 

2.  

3. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący stwierdził quorum wymagane do odbycia obrad. 

 

4. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad. Wszyscy obecni przyjęli jednogłośnie 

porządek obrad. 

 

4. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Komisji Marcin Kobos na stanowisko wiceprzewodniczącego komsji 

zaproponował Panią Karolinę Modzelewską, która wyraził zgodę na kandydowanie na to 

stanowisko. Radny Przemysław Szamrej na stanowisko wiceprzewodniczącego komisji 

zaproponował Panią Dorotę Barełkowską, która wyraziła zgodę na kandydowanie na to 

stanowisko. Innych kandydatur nie zgłoszono. Pani Dorota Barełkowska otrzymała 2 głosy 

ZA, 0 PREZECIW i 4 głosy WSZTRZYMUJĘ SIĘ. Pani Karolina Modzelewska otrzymała 3 

głosy ZA, 0 PRZECIW i 3 WSTRZYMUJĘ SIĘ. Zatem w drodze głosowania członkowie 

komisji wybrali na Wiceprzewodniczacego Komisji Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej Panią 

Karolinę Modzelewską.  

 

5. Omówienie projketu budżetu na rok 2019. 

Na wstępie tej części posiedzenia, głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Katarzyna Jackowiak 

przybliżając radnym projekt budżetu na 2019 rok: 

Ustala się łączną kwotę dochodów budżetu Gminy w wysokości 243.232.093,63 zł, a 

wydatków na kwotę 253.587.503,63 zł. Deficyt budżetu w kwocie 10.355.410,00 zł zostanie 

sfinansowany przychodami z tytułu zaciągnięcia kredytów i pożyczek. Łączna kwota 

planowanych przychodów to 18.500.000,00 zł, łączna kwota planowanych rozchodów to 

8.144.590,00 zł. Pani Skarbnik dodała, że ustala się także limit zobowiązań z tytułu 

zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 19.500.000,00 zł w tym na pokrycie 

występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu w kwocie 1.000.000,00zł. 

Wpominiała także, że dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych w wysokości 1.000.000,00 zł przeznacza się na wydatki na realizację zadń 

określonych: w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii – 75.000,00 zł oraz w 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w wysokości 925.000,00 zł. 

oraz działalności placówek opiekuńczo-wychowawczych – 542.400,00 zł. Dochody z tytułu 

opłat i kar w związku z ochroną środowiska – 170.000,00 zł. Dochody w opłat za korzystanie 
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przez operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców zostaną 

przeznaczone na finansowanie wydatków w zakresie sprzatania przystanków autobusowych. 

Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi przeznacza się na 

finansowanie wydatków w zakresie określonym ustawą. Pani Skarbnik dodała, że 

obowiązkiem przy planowaniu budżetu jest utworzenie rezerw w łącznej wysokości 

1.010.000,00 zł – ogólną w wysokości 343.000,00 zł oraz celową na realizację zadań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego  w kwocie 667.000,00 zł.  

Uchwała zawiera 20 załączników: 

• Załącznik nr 1 – dochody 

• Załącznik nr 2 – wydatki  

• Załącznik nr 3 – plan dotacji na zadania zlecone 

• Załacznik nr 4 – plan wydatków na zadania zlecone 

• Załacznik nr 5 – plan dochodów należnych bp związanych z realizacją zadań zleconych 

• Załacznik nr 6 – wydatki majątkowe 

• Załącznik nr 7 – środki do dyspozycji Sołectw 

• Załacznik nr 8 – dotacje podmiotowe 

• Załącznik nr 9 – dochody – dotacje celowe 

• Załcznik nr 10 – wydatki – dotacje celowe realizowane na podstawie porozumień  

• Załacznik nr 11 – wydatki – dotacje celowe dla jednostek nie zaliczanych do sektora 

finansów publicznych 

• Załącznik nr 12 – wydatki – dotacje celowe na pomoc finansową  

• Załacznik nr 13 – przychody 

• Załącznik nr 14 – rozchody 

• Załącznik nr 15 – 20 – wydatki na programy finasowane z udziałem środków unijnych 

 

Komisja Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej zajmować będzie się działami: 

801 – oświata i wychowanie 

854 – edukacja i opieka wychowawcza  

921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

926 – obiekty sportowe 

 

Pani Skarbnik omówiła poszczególne działy, zaczynając od 801 – oświata i wychowanie, na 

który zaplanowano kwote wpływów na 7.052.021,41 zł. Są to przede wszytskim wpływy z 

tytułu dzierżawy skłądników majatkowych, rozliczenie za szkołę w Lusowie, z opłata za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz dotacje celowe na podstawie porozumień z 

innymi gminami, licea ogólnokształcące – z najmu, dzierżawy składników majątkowych, 

stołówki szkolne i przedszkolne – z opłat za korzystanie z wyżywnienia. W dziale 854 – 
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edukacja i opieka wychowawcza, na który zaplanowano kwotę wpływów 95.000,00 zł. Są to 

wpływy z kolonii i obozów dzieci i młodzieży szkolnej.  

Pani Skarbnik następnie omówiła działy w załączniku dotyczącym wydatków, mówiąc, że w 

dziale 801 to kwota 104.412.030,63 zł związane głownie z utrzymaniem jednostek, wydatki 

majątkowe określone w zał. 6 a także płatności z tytułu dotacji, które gmina płaci na rzecz 

przedszkoli. W dziale 854 to kwota 4.361.800,68 zł, Pani Skarbnik wyjasniła, że są to wydatki 

związane ze świtlicami szkolnymi, wspomaganie rozwoju dziecka, oraz poradnie 

psychologiczno-pedagogiczne. Na organizację koloni i obozów zaplanowano 567.220,00 zł . 

Pozostałe rozdziały to pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym, 

motywacyjnym, a także dokształcanie nauczycieli ze świetlic szkolnych. Wydatki 

zapalnowano także w dziale 855, jest to kwota na tworzenie i funkcjonowanie żłobków. 

Skarbnik dodała, że w zał. nr 6 w dziale 801 zostało 27.551.707,00 zł są to wydatki 

zaplanowane przez dyrektorów szkół i przyjęte zarządzeniem Wójta, w tym dwie duże 

inwestycje, budowa Zespołu Szkół Technicznych oraz budowa szkoły postawowej w 

Przeźmierowie. Pozostałe wydatki dotyczą jednorocznych inwestycji. W zał. nr 8 ujęto 

dotację podmiotową z budżetu dla niepublicznej jednostki systemu oświaty. A w rodz. 8.4 

ujęto dostcje podmiotowe realizowane na podstwie porozumień z innymi jednostkami 

samorządu terutorialnego. Pani Katarzyna Jackowiak dodała, że w zał. nr 9 mamy dochody z 

tytułu dotacji celowych -  z tytułu rozbudowy szkoły w Lusowie. W załączniku nr 10 – dotacje 

celowe realizowane na podstawie porozumień – gmina płaci innym gminom za uczęszczanie 

dzieci mieszkańców naszej gminy do tamtejszych przedszkoli. W zał. 12 zaplanowano 

wydatki dotyczące poradni psychologiczno –pedagogicznych. W zał. 15-20 zaplanowano 

wydatki na programy finansowane z udziałem środków z Unii Europejskiej.  

Pani Skarbnik omówiła następnie dział 921 i 926. W dziale 921 zaplanowano dochody z 

wynajmu świetlic oraz Pałacu w Jankowicach oraz dostacja celowa z rozliczenia 

modernizacji Pałacu w Jankowicach. W dziale 926 to wpływy z tytułu najmu i dzierżawy 

obieków sportowych.  

Skarbnik przeszła do omawiania wydatków, mówiąc, że w dziale 921 zaplanowano wydatki w 

kwocie 11.608.395,64 zł w tym zawarta jest także dotacja dla bibliotek, muzeum oraz 

Gminnego Ośrodka Kultury. W dziale 926 zaplanowane są wydatki dotyczące utrzymania 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. W zał. nr 6 w dzilae 921 zaplanowanodotacjeę 

celową na finansowanie kosztów inwestycji Gminnego Ośrodka Kultury w kwocie 187.376,62 

zł, a także realizacja wieloletniego zadania – przebudowa Pałącu w Sierosławiu. W dziale 

962 to głównie wniesienie wkładów do Spółki Tarnowskie Termy. W zał. 9 ujęto dostację 

celową z tytułu rozbudowy Pałacu w Jankowicach. Zał. 8.3 dotyczy dotacji podmiotowych dla 

smamorządowej instytucji kultury. Zaplanowano kwotę 4.812.394,00 zł. Pani Skarbnik 

mówiła dodatkowo zał. nr 11 i 20.  
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W dalszej części posiedzenia głos zabrali zaproszeni goście, wyjaśniając radnym wszelkie 

niejasności dotczące budżetu w działach, którymi się zamują.  

Jako pierwsza na pytania odpowiadała Pani Monika Rutkowska, Dyrektor Pałacu w 

Jankowicach. Głos zabrali: Marcin Kobos, Dorota Barełkowska. Pojawił się temat wydatków 

majątkowych w pałacu. Wyjaśnień udzielał Wójt oraz I Zastęca Wójta oraz Skarbnik.  

Następnie wyjasnień udzielał Pan Michał Krzyżaniak, Dyrektor Muzeum w Lusowie. Głos 

zabrali: Dorota Barełkowska, Marcin Kobos, Zuzanna Szulc, Karolina Modzelewska. Toczyła 

się dyskusja o koszty utrzymania muzeum i ewentualnego zatrudnienia kolejnego 

pracownika merytorycznego. Wyjaśnień udzieliła także Pani Skarbnik oraz Wójt. 

Kolejno głos zabrała Pani Bogusława Świerkiel, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Oświaty 

i Zarzadzania Kadrami  udzieliła odpowiedzi na temat szkoły zawodowej w dziale 80130. 

Pojawił się też temat wzrostu wynagrodzeń dla nauczycieli i wzrostu ilości etatów oraz 

zwolnień. W dyskusji głos zabrali: Zuzanna Szulc, Dorota Barełkowska, Marcin Kobos, Ewa 

Noszczyńska-Szkurat, Bogusława Świerkiel, Tadeusz Czajka. 

Pojawił się temat dodatkowych godzin z języka polskiego dla dzieci ukraińskich. Pani  

Świerkiel wyjaśniła, że reguluje to ustawa i że dzieci ukraińskie uczą się języka polskiego 2 

razy w tygodniu.  

W następnej kolejności głos zabrała Radna Karolina Modzelewska, dopytując o 

dofinansowanie dla dzieci z naszej gminy uczące się poza nią i dzieci z innych gmin uczące 

się w Tarnowie Podgórnym. Dyrektor Bogusława Świerkiel wyjaśniła, że w szkołach na 

każde dziecko przewidziana jest subwencja. 

Temat zawarty w działach 80149, 80150 i 80152 a związany z realizacją zadań 

wymagających stosowania specjalnych organizacji nauki, metod, pracy dla dzieci poruszyła 

Radna Zuzanna Szulc zadając pytanie o to co jest w zakresie tych finansów? Odpowiadając 

Bogusława Świerkiel zaznaczyła, że na dzieci, które mają orzeczenie kształcenia 

specjalnego lub takie, które potrzebują specjalnej nauki (wyposażenie w odpowiedni sprzęt 

edukacyjny) dostajemy dodatkowe środki w granicach 1.000.600,00zł. Większość tej kwoty 

przeznaczona jest na zatrudnienie nauczycieli wspomagających. Kwota ta jest 

wystarczająca.  

Kwestię pomocy materialnej dla uczniów o charakterze motywacyjnym (ponad 340tyś zł) 

poruszył Radny Przemysław Szamrej – gdzie przyznawane są stypendia za dobre wyniki w 

nauce, jego zdaniem warto by było tez premiować dzieci, które mają jakieś sukcesy 

sportowe, czy też na olimpiadach szkolnych lub mają hobby które jest ich życiową pasją a 

nie mające wysokiej średniej za stopnie. Ustosunkowując się do tematu Pani Bogusława 

Świerkiel na wstępie zaznaczyła, że ta kwota wcale nie jest taka duża uwzględniając, że 

mamy 8 szkół i dzieci 2.500. jej zdaniem można by rzeczywiście w jakiś sposób nagradzać te 
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dzieci ale z drugiej strony funkcjonuje też duża liczba kółek zainteresowań w szkołach, które 

są dla dzieci bezpłatne, ponadto są stypendia sportowe, za wyniki w zawodach są nagrody. 

Zdaniem Wójta Tadeusza Czajki można by się zastanowić w którym kierunku powinniśmy 

iść, co premiować, co nagradzać, gdzie znaleźć środki finansowe. 

Następnie członek komisji zadał pytanie związane z modernizacją ściany zewnętrznej sali 

gimnastycznej w szkole podstawowej nr 1 w Tarnowie Podgórnym – na czym ta 

modernizacja będzie polegać. Dyrektor Świerkiel odpowiedziała, że ściana ta pękła i jest 

ekspertyza techniczna, zgodnie z którą ściana ta musi być naprawiona. 

Głos zabrała Radna Karolina Modzelewska, która zwróciła uwagę na programy, które są 

realizowane w szkołach w Tarnowie Podgórnym i Lusowie a są one finansowane ze środków 

Unii Europejskiej, zapytała kto o tym decyduje, że dany program w danej szkole się odbywa? 

Pani Bogusława Świerkiel zaznaczyła, że Urząd Marszałkowski średnio 2x do roku ogłasza 

nabory na konkursy i szkoła, jeżeli widzi zapotrzebowanie i spełnia kryteria, wówczas w nich 

startuje. 

Głos zabrał gość komisji, który przedstawił pomysł budowy szkoły specjalnej na terenie 

Gminy Tarnowo Podgórne. Gość na początku zaznaczył, że prowadzenie placówek 

oświatowych dla dzieci niepełnosprawnych jest zadaniem własnym powiatu ale, że gmina 

mogłaby również w tym przedsięwzięciu uczestniczyć. Na dzień dzisiejszy dzieci 

niepełnosprawne z naszej gminy korzystają ze szkół specjalnych w Poznaniu. Gość 

przedstawił podstawowe założenia swojej koncepcji. Członkowie komisji oraz goście 

zapoznali się z pomysłem i czynnie uczestniczyli w dyskusji na ten temat. 

Następnie Przewodniczący Komisji Marcin Kobos poprosił Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury – Pana Szymona Melosika o ustosunkowanie się do pytań członków Komisji. Jako 

pierwsza z pytaniem wystąpiła Radna Dorota Barełkowska, która zapytała o kwotę 

187.000,00zł na zakupy inwestycyjne. Pani Skarbnik powiedziała, że zaplanowany jest 

zakup raidera sterownika oświetlenia i multimediów, ruchomego oświetlenia scenicznego, 

wykonanie instalacji kamer monitoringu w Domu Kultury w Tarnowie Podgórnym i w Centrum 

Kultury w Przeźmierowie. Pan dyrektor następnie omówił, do jakich celów te zakupy zostaną 

wykorzystane. Podstawową funkcją GOK jest działalność upowszechnieniowa i edukacyjna, 

ponadto prowadzona jest też działalność „imprezowa”, na którą składa się działalność 

własna bądź prowadzona przez podmioty z zewnątrz. Imprezy takie są zarówno nieodpłatne 

jak i typowo komercyjne.  

Głos zabrała Radna Zuzanna Szulc dopytując o koła zainteresowań. Szymon Melosik udzielił 

odpowiedzi mówiąc, że jest ogromne zainteresowanie i że nie ma odpowiednich mocy 

przerobowych aby wszyscy chętni mogli w nich uczestniczyć. Pan dyrektor stwierdził, że jest 

otwarty na wszelkie propozycje dotyczące zwiększenia liczby kół zainteresowań, jednak 

wiąże się to z koniecznością zwiększenia zatrudnienia.  
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Radna Karolina Modzelewska zadała pytanie, czy pozyskiwani są jacyś partnerzy do 

finansowania imprez komercyjnych. Pan Dyrektor odpowiedział, że o to bardzo trudno i 

obecnie nie ma takich partnerów.  

Na zakończenie tej części dyskusji Radna Natalia Wudarska, dlaczego w wieloletniej 

prognozie finansowej nie ma ujętego nowego budynku Domu Kultury w Tarnowie 

Podgórnym. Zdaniem Dyrektora Melosika taki dom kultury jest bardzo potrzebny w Tarnowie 

Podgórnym. Ponadto Radna Wudarska dopytała, czy ilość miejsc na Sali widowiskowej w 

Przeźmierowie (297) jest wystarczająca. Według Szymona Melosika, gdyby miejsc tych było 

o ok. 100-120 miejsc to by większość imprez się samofinansowała, natomiast obecnie 

wygląda to tak, że sala jest zapełniona w części albo gdy brakuje miejsc to przenoszone są 

imprezy do obiektu OSIRu. Głos zabrał również Wójt Tadeusz Czajka, który zaznaczył, że w 

Tarnowie Podgórnym przewidziany jest teren pozyskany od Parafii z przeznaczeniem na 

budowę centrum kultury w Tarnowie Podgórnym. 

Z pytaniem dotyczącym możliwości powstania świetlicy wiejskiej w Przeźmierowie wystąpił 

Radny Damian Skwierzyński. W odpowiedzi Szymon Melosik zauważył, ze trzeba by 

przeanalizować temat pod kątem konkretnych potrzeb mieszkańców. Natomiast Wójt 

Tadeusz Czajka stwierdził, że jeżeli chodzi o tenis stołowy, to bardziej odpowiednim 

miejscem były by obiekty OSIRu w Przeźmierowie. Natomiast, jeżeli chodzi o miejsce dla 

sołtysa i rady sołeckiej, czy też organizacji pozarządowych, to zdaniem Pana Wójta mamy 

już koncepcję na Centrum Integracji Obywatelskiej – obiekt, który przewidziany jest jako 

pierzeja rynku w Przeźmierowie (budynek 3 kondygnacyjny) i będzie on stanowił odpowiedź 

na potrzeby mieszkańców. 

W następnej kolejności Radna Karolina Modzelewska poruszyła temat amfiteatru w naszej 

gminie – czy był już może taki pomysł, czy byłoby zapotrzebowanie? Udzielając odpowiedzi 

Dyrektor Melosik odpowiedział, że nie myślał na ten temat i nie uważa aby było na taką 

inwestycję zapotrzebowanie, a także względy ekonomiczne nie przemawiają za tym. 

Przewodniczący Komisji Marcin Kobos poprosił Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji – Pana 

Bernarda Brońskiego o przybliżenie działalności tej jednostki budżetowej. Na wstępie 

swojego wystąpienia Dyrektor Broński zaznaczył, ze OSIR zarządza trzema dużymi 

kompleksami sportowo-rekreacyjnymi: 1) Tarnowo Podgórne – kompleks przy ul. Nowej 15; 

2) Przeźmierowo (2 hale + zaplecze); 3) Baranowo (hala z pełnym zapleczem z boiskami 

zewnętrznymi). Ponadto są jeszcze dwa mniejsze obiekty: Orlik w Przeźmierowie oraz plaża 

w Lusowie oraz molo w Chybach, które jest w trwałym zarządzie OSIR. Ośrodek zatrudnia 

25 pracowników na umowę o pracę oraz 9 pracowników na umowę zlecenia. Następnie w 

kilku zdaniach Pan Dyrektor przybliżył podstawowe zasady funkcjonowania obiektów którymi 

zarządza Ośrodek oraz współdziałania z innymi jednostkami działającymi na terenie gminy. 

Bernard Broński stwierdził, że priorytetem działalności OSIRu jest sport dzieci i młodzieży. 



  

Protokół Nr  1/2018/VIII z dnia 04 grudnia 2018 roku 
 

8 

Ośrodek współpracuje z bardzo wysoko wykwalifikowaną kardą trenersko-instruktorską. 

Obłożenie obiektów jest bardzo duże. W dalszej kolejności Pan Dyrektor odpowiadał na 

pytania członków komisji. Radna Zuzanna Szulc zwróciła się z pytaniem o pozycję w 

budżecie dot. działu kultura fizyczna 926 wydatki na pozostałą działalność 2.000.000 – co się 

pod tym kryje. Dyrektor Broński odpowiedział, że są tam ujęte wszystkie stowarzyszenia 

sportowo rekreacyjne, które działają na terenie gminy w tym Tarnowskie Termy. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej Marcin Kobos 

zarządził głosowanie nad pozytywną opinią budżetu na 2019r. w działach 

będących w zakresie zainteresowania Komisji (801, 854, 921 i 926). Członkowie 

komisji obecni na głosowaniu (przed głosowaniem posiedzenie opuściła Radna 

Dorota Barełkowska oraz Radny Przemysław Szamrej) większością głosów 

wyrazili pozytywną opinię. 

 

6.  Zakończenie obrad.           

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej o godz. 1915  zamknął 

posiedzenie. 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej 

/-/ Marcin Kobos 

 

 

Protokołowała: Paulina Sobańska 


